



Say "No" to Drugs and Protect Your Youth

拒絕毒品 守護青春的美好

Alex and his classmates are celebrating Kevin's birthday. Kevin's brother shows up with jello, chocolate, coffee, and tea bags for everyone. What should these young people do when new drugs are everywhere?

Classmate A: He's Kevin's brother. It's OK!

Classmate B: But we don't know him, and there are no adults here. We should be careful.

Alex: It's better to be careful if we are not sure. Our lives will be **ruined** if we take any **drugs**. I don't want to **risk** it. Before I eat the food, I should let my parents check it first.
(Alex talks about this with his dad when he gets home.)

Dad: To **deceive** young people, many drugs are made to look like cute candies and drinks. People who give you drugs sometimes tell lies like the drugs will make you get high or the drugs can't be tested. These are all lies; don't believe them! Also, don't think that it's OK to try just once. You might get **addicted** after one try. You can get hurt or even die.

Alex: That's terrible!

Dad: Drugs may be added in free drinks or snacks. These "gifts" are **traps**. It was good that you were careful and protected yourself and your classmates. Good job!

Alex: You always tell me to not waste my youth. I think it's more important to not waste my youth with drugs.

Alex跟同學一起幫Kevin慶生，Kevin的哥哥突然出現，熱情的拿出果凍、巧克力、糖果、咖啡包、奶茶包...請客，面對新興毒品氾濫，同學們該如何面對呢？

同學A：他是Kevin的哥哥，沒問題啦！

同學B：可是我們不認識他，而且沒有大人，還是要小心點才對。

Alex：不確定的東西還是不要吃比較好，萬一吃到毒品這輩子就毀了！我才不想冒險，就算想吃也要讓家人先鑑定一下再說。
(Alex回家後跟爸爸討論)

爸爸：為了引誘年輕人上鉤，把毒品變成看似可愛的糖果飲料，實在很可惡！甚至騙人說吃了會「很嗨」、就算抓到也檢驗不出來...都是胡說八道，絕對不要相信，更不可以有「試一次看看沒關係」的想法，後果可能一次就上癮，傷害身體，最嚴重甚至死亡。

Alex：也太慘了啦！

爸爸：免費的飲料、點心零食...都有可能「加料」，天上掉下來的不是禮物而是陷阱！幸好你有警覺，保護自己也保護了同學，真的要幫你按讚。

Alex：以前你說青春不要留白，我覺得「青春不要中毒」才對吧！

Keywords

deceive 欺騙
drug 毒品
addicted 上癮
trap 陷阱
ruin 毀壞
risk 冒險



教育部防制學生
藥物濫用資源網



反毒大本營



笑氣勸導員人包



相關資源可洽各縣市毒品危害防制中心：

諮詢專線 0800-770-885 (請請你 幫幫我)



教育部
Ministry of Education



防制藥物濫用教育中心
EDUCATION CENTER FOR PREVENTION OF DRUG ABUSE

關心您